
Rada Miejska w Nowej Słupi 

Radni-Sesja 

Protokół nr 17/2022 

LXVIII Sesja w dniu 30 listopada 2022  

Obrady rozpoczęto 30 listopada 2022 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 14:02 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Cisłowski 

2. Bartosz Dutkiewicz 

3. Marcin Grzegorski 

4. Ryszard Karpiński 

5. Robert Klefas 

6. Sylwester Kozłowski 

7. Dawid Marzec 

8. Halina Misiurska 

9. Łukasz Nowak 

10. Ewa Pastuszyńska 

11. Rafał Piasecki 

12. Grzegorz Rapcia 

13. Jerzy Roman 

14. Adam Sałata 

15. Lidia Wiącek 

1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Otwieram sześćdziesiątą ósmą sesję Rady Miejskiej w Nowej Słupi. Informuję radnych i 

innych uczestników, iż obrady są transmitowane na żywo oraz informuję o obowiązkach w 

zakresie nie ujawniania bez uzasadnionych potrzeb danych osobowych osób nie będących 

funkcjonariuszami publicznymi, nie pełniącymi funkcji publicznej ani nie związanymi z tą 

funkcją. To chodzi o RODO, żeby każdy kto zabiera głos, żeby nie ujawniał imienia i 

nazwisko kogoś, kto nie jest funkcjonariuszem publicznym. Witam na dzisiejszej sesji 

burmistrza miasta i gminy, pana Andrzeja Gąsiora. Witam zastępcę burmistrza, pana 

Waldziemierza Zarembę. Witam skarbnik gminy, panią Edytę Durak. Witam kierownika 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, panią Annę Moruś-Mergalską. Witam 

kierownika Referatu Gospodarczo-Inwestycyjnego, pana Marka Partykę. Witam kierownika 

Zespołu Obsługi Szkoły, panią Annę Karcz. Witam kierownika Referatu Gospodarki 

Komunalnej i Ochrony Środowiska, pana Jacka Brożynę. Witam Daniela Binkowskiego, 

Obsługę Rady. Witam przybyłych sołtysów na dzisiejszą sesję. Witam wszystkich radnych, 

którzy przybyli na dzisiejszą sesję oraz którzy łączą się zdalnie, ponieważ dzisiaj mamy 

obrady hybrydowe. Wiem, że dwóch albo trzech radnych będzie łączyło się zdalnie. No i 

wszystkich internautów, którzy dzisiaj oglądają sesję podatkową. Wiem, że zainteresowanie 

jest większe, więc pewnie będzie większa ilość śledziła ludzi nasze dzisiejsze obrady. 

 



 

2. Stwierdzenie quorum, przedstawienie porządku obrad. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum, przedstawienie porządku obrad. 

3. Przedstawienie protokołów z:  

1) LXVI sesji Rady Miejskiej w Nowej Słupi, 

2) LXVII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Nowej Słupi.  

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z prac pomiędzy sesjami. 

5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej z działań pomiędzy sesjami. 

6. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 

2021-2039, 

2) w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Słupia na 2021 rok, 

3) w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu do obliczenia zwrotu 

rodzicom kosztów jednorazowego przewozu dzieci, młodzieży oraz rodziców, 

4) zmieniająca uchwałę NR XXVIII/30/20 z dnia 13 maja 2020 r. Rady Miejskiej w 

Nowej Słupi w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach prowadzonych przez Gminę Nowa Słupia, 

5) w sprawie zmiany uchwały Nr LIX/40/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 2 

czerwca 2022 r. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowych z budżetu 

Gminy Nowa Słupia na dofinansowanie kosztów budowy przyłączy 

kanalizacyjnych na terenie Gminy Nowa Słupia w miejscowościach: Bartoszowiny, 

Cząstków, Dębno, Jeziorko, Mirocice, Nowa Słupia, Pokrzywianka i Stara Słupia, 

6) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2023 rok, 

7) w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok 

2023, 

8) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

9) w sprawie opłaty targowej, 

10) w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na 

lata 2023 – 2027, 

11) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/65/20 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia  

30 września 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu 

Kieleckiego przez Gminę Nowa Słupia, polegającej na „Wykonaniu dokumentacji 

projektowo – kosztorysowej dla zadania pn. Przebudowa drogi powiatowej 

DP0633T – od skrzyżowania z DP0634T w miejscowości Cząstków do 

skrzyżowania z DG352014T w miejscowości Skały (2020 – 2022)”, 

12) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/64/20 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia  

30 września 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu 

Kieleckiego przez Gminę Nowa Słupia, polegającej na „Wykonaniu dokumentacji 

projektowo-kosztorysowej dla zadania pn.  Przebudowa drogi powiatowej DP0634T 

- od skrzyżowania z DW751 do DP0635T w miejscowości Stara Słupia (2020-

2022)”, 

13) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVI/87/20 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 

27 listopada 2020 roku w sprawie udzielenia z budżetu Gminy pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej dla Województwa Świętokrzyskiego na wykonanie przez 

Świętokrzyski Zarząd Dróg Wojewódzkich w Kielcach zadania pn.: Opracowanie 

dokumentacji projektowej dla zadania pn.: „Budowa ciągu pieszo-rowerowego 



jednostronnego w ciągu DW751 za rowem, szer. 3,0 m od km 18+750 

(skrzyżowania m. Dąbrowa Górna) do km ok. 26+700 (m. Mirocice) dł. 7,95 km” 

14) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej w 

przewozach autobusowych, 

15) w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Nowa Słupia, 

16) w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIX/91/21 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 

29 listopada 2021 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

17) w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie lokalu użytkowego z przeznaczeniem na 

Filie Urzędu Pocztowego Nowa Słupia położonego w budynku w Rudkach przy 

ulicy Pocztowej 2 w drodze bezprzetargowej na okres kolejnych 5 lat 

dotychczasowemu najemcy, 

18) w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy Miasta i Gminy Nowa Słupia  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

7. Sprawy różne 

8. Zamknięcie obrad. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 12, NIEOBECNY: 3 

 

Wyniki imienne: 

OBECNY (12) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Dawid Marzec, 

Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy 

Roman, Adam Sałata 

NIEOBECNY (3) 

Marcin Grzegorski, Sylwester Kozłowski, Lidia Wiącek 

 

 

3. Przedstawienie protokołów z: 

 

1) LXVI sesji Rady Miejskiej w Nowej Słupi, 

 

2) LXVII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Nowej Słupi. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

I teraz już przechodzimy do punktu trzeciego przedstawienie protokołu z sześćdziesiątej 

szóstej sesji i sześćdziesiątej siódmej nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Nowej Słupi. 

Obydwa protokoły były dostępne w obsłudze rady. Pytam w tej chwili jeszcze czy ktoś ma 

jakieś zastrzeżenia co do protokołów. Do dnia dzisiejszego informuję że żadne zastrzeżenia 

nie wpłynęły do biura obsługi rady. W takim razie dziękuję przechodzimy do punktu 



czwartego, sprawozdanie burmistrza miasta i gminy z prac pomiędzy sesjami. Bardzo proszę, 

panie burmistrzu.  

 

 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z prac pomiędzy sesjami. 

 

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Panie przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni państwo sołtysi i osoby słuchające nas 

poprzez łącza internetowe. Sprawozdanie z prac pomiędzy sesjami od 28 października do 30 

listopada. 29 października brałem udział w otwarciu kolejnej edycji biegów górskich, Górski 

Maraton Świętokrzyski ze startem i metą na ulicy Świętokrzyskiej w Nowej Słupi. Chciałbym 

powiedzieć, że w tym biegu uczestniczyło około 400 osób z całej Polski. Wspólnie z panem 

dyrektorem Włodzimierzem Szczałubą otwieraliśmy te biegi. Dopisała pogoda, bardzo dużo 

osób startujących, myślę, że to dobra promocja była gminy Nowa Słupia. Część osób 

skorzystała z odwiedzenia Muzeum Starożytnego Hutnictwa. 8 listopada brałem udział w 

spotkaniu Filharmonii Świętokrzyskiej w Kielcach połączonej z podpisaniem listy 

intencyjnego programu Integracja Senioralna z Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Świętokrzyskiego w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego, czyli tak zwanego EFEZ-

u w nowym okresie programowania lata 2023-2027. 9 listopada brałem udział w uroczystości 

ślubowania klas pierwszych w szkole podstawowej w Jeziorku połączonej z Akademią 

Szkolną z okazji Święta Niepodległości. 9 listopada brałem udział w uroczystości ślubowania 

klas pierwszych w szkole podstawowej w Pokrzywiance. 9 listopada brałem udział w 

uroczystości ślubowania w szkole podstawowej w Paprocice. 10 listopada brałem udział w 

posiedzeniu sesji nadzwyczajnej Rady Miejskiej. 10 listopada brałem udział w spotkaniu 

roboczym z przedstawicielami Regionalnej Organizacji Turystycznej Województwa 

Świętokrzyskiego. 10 listopada brałem udział w uroczystości ślubowania klas pierwszych 

połączonej ze Szkolną Akademią z okazji Święta Niepodległości w Szkole Podstawowej w 

Rudkach. 10 listopada brałem udział w uroczystości ślubowania klas pierwszych połączonej 

ze Szkolną Akademią z okazji Święta Niepodległości w Szkole Podstawowej w Nowej Słupi. 

13 listopada brałem udział w walnym posiedzeniu sprawozdawczym koła wędkarskiego w 

Rudkach. 14 listopada brałem udział w spotkaniu roboczym z udziałem dyrektora Piotra 

Sadłochy ze Świętokrzyskiego Stowarzyszenia Rozwoju Wsi w Łagowie w ramach działania 

Lokalnej Grupy Działania. 14 listopada brałem udział w uroczystym gminnym koncercie z 

okazji Święta Niepodległości, który odbył się w Gminnym Ośrodku Kultury w Rudach. 15 

listopada brałem udział w roboczo szkoleniowym posiedzeniu Związku Miast i Gminy 

Regionu Świętokrzyskiego w Sandomierzu. 16 listopada brałem udział w uroczystości 

ślubowania klas pierwszych w Szkole Podstawowej w Jeleniowie. 16 listopada odbyłem 

spotkanie robocze z udziałem przedstawicieli Rady Miejskiej oraz pracownikami GOKSiT-u 

w Rudkach w sprawie organizacji 55 Dymarek Świętokrzyskich w Nowej Słupi. 18 listopada 

brałem udział w pracach komisji w sprawie przydzielenia stypendiów szkolnych dla zdolnej 

młodzieży ze szkół podstawowych gminy Nowa Słupia. 21 listopada brałem udział w 

uroczystej gali Lider Ekonomii Społecznej zorganizowanej przez Urząd Marszałkowski 

Województwa Świętokrzyskiego. Gala odbyła się w budynku Filharmonii Świętokrzyskiej w 

Kielcach. 21 listopada brałem udział w spotkaniu roboczym z wojewodą świętokrzyskim w 

Kielcach. 23 listopada odbyłem spotkanie robocze z członkiem Zarządu Starostwa 

Powiatowego w Kielcach. 24 listopada brałem udział w posiedzeniu roboczym Związku 

Gmin Gór Świętokrzyskich w Bielinach. 24 listopada brałem udział w uroczystej wieczornicy 

na kartach historii przygotowanej przez kadrę nauczycielską ze szkoły podstawowej w 

Pokrzywiance. 26 listopada brałem udział w uroczystym zakończeniu andrzejkowego turnieju 



piłkarskiego młodzików i trampkarzy zorganizowanego przez Gminny Klub Sportowy w 

Rudkach. Turniej przeprowadzono na hali sportowej w Nowej Słupi oraz na boisku Orlik w 

Rudkach. 26 listopada brałem udział w spotkaniu andrzejkowym klubu seniora Ostoja w 

Świetlicy w Nowej Słupi. 26 listopada brałem udział w spotkaniu Andrzejkowym Kół 

Gospodyń Wiejskich w Gminnym Ośrodku Kultury w Rudkach. 28 listopada brałem udział w 

posiedzeniu stałych komisji Rady Miejskiej. Dziękuję bardzo.  

 

5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej z działań pomiędzy sesjami. 

 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- 14 listopada uczestniczyłem w spotkaniu z dyrektorem Piotrem Sadłochą w sprawie nowej 

strategii dla wspólnej polityki rolnej na lata 2023-2027. 16 listopada uczestniczyłem w 

spotkaniu z dyrektor GOK-u w sprawie Dymarek na 2023 rok. 17 listopada uczestniczyłem 

wraz z radnymi w wizji lokalnej Parku Legend w Nowej Słupi. To spotkanie było bardzo 

owocne. Myślę, że radni, którzy byli na tym spotkaniu pozytywnie odbierali tę wizję i bardzo 

wszystkim radnym dziękuję za obecność. Myślę, że rozjaśniło to też nasze wizje jak ten ten 

Park Legend będzie wyglądał. Co prawda jest tam jeszcze dużo pracy do zrobienia, 

aczkolwiek już widać zarys, że to nabiera takich ładnych kolorów. 18 listopada 

uczestniczyłem w konkursie stypendium Zawsze Warto, to jest trzecia edycja z inicjatywy 

Towarzystwa Przyjaciół Nowej Słupi. 22 listopada to gminna strefa kibica w GOK-u, mecz 

Polska-Meksyk. Tutaj szacun wielki dla kolegi radnego Dawida Marca za utworzenie kolejny 

raz tej strefy i bardzo duży udział mieszkańców Rudek, więc myślę, że dzisiejszy mecz będzie 

też obfitował w bardzo dużą ilość mieszkańców. 28 listopada to komisje stałe Rady Miejskiej. 

Każdy czwartek prowadziliśmy jak nie ja to zastępca dyżury. Przygotowywaliśmy materiały 

na komisje i sesje. To tyle ode mnie. Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu szóstego. 

Punkt szósty to podjęcie uchwał pod punkt pierwszy w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej gminy Nowa Słupia na lata 2022-2039. Podpunkt drugi to projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Nowa Słupia na 2022 rok. Omawialiśmy 

obydwie uchwały. Ja tylko poproszę panią skarbnik, żeby tak króciutko zreferować jeszcze te 

najważniejsze zmiany, które dotyczą budżetu i wieloletniej prognozy finansowej. Bardzo 

proszę.  

 

 

6. Podjęcie uchwał: 

 

 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2022-

2039, 

 

2) w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Słupia na 2022 rok, 

 

 

Skarbnik Gminy Edyta Durak 

- Jeśli chodzi o zmiany były dość duże z jednych z najważniejszych no to wprowadzamy po 

raz kolejny środki z funduszu pomocy są to środki przekazane z rachunku świętokrzyskiego 

Urzędu Wojewódzkiego. Łącznie wprowadzamy trzydzieści dwa tysiące pięćset dwadzieścia 

jeden złotych. Tak jak było wspomniane na poszczególne kwoty to są na zorganizowanie 



zakwaterowania na przeznaczenie na wypłatę jednorazowej pomocy z przeznaczeniem na 

świadczenia rodzinne, czy dla posiłku dla dzieci i młodzieży z Ukrainy, dodatkowe zajęcia z 

zadań oświatowych, jak również zasiłki i stypendia dla uczniów z Ukrainy. Wprowadzamy 

również kwotę łącznie 1 836 000 na wypłatę dodatków węglowych, kwotę 51 tysięcy na 

wypłatę dodatków dla podmiotów wrażliwych, jak również kwotę 5 610 złotych na wypłatę 

dla gospodarstw domowych. Wprowadzamy również przedsięwzięcie wieloletnie, jest to 

dwuletnie na rok 2022-2023, łącznie w wysokości milion złotych po 500 tysięcy na każdy 

rok, na zakup preferencyjnego paliwa stałego dla gospodarstw domowych na rok 2022. I z tak 

najważniejszych jeszcze to wprowadzamy, zwiększamy dotacji podmiotową dla GOKSiT-u 

jest kwota 61 tysięcy, 30 tysięcy dla muzeum. Uzupełniamy dotacji podmiotowe dla 

stowarzyszeń, jak również uzupełniamy plan w rozdziale dla osób niepełnosprawnych z 

zespołu szkół w Rudkach i w Nowej Słupi. Uzupełniamy kwoty odsetek od zaciągniętych 

zobowiązań, czy też wydatki bieżące w Urzędzie Miasta i Gminy. Kwotę 5 tysięcy 

przeznaczamy na zasiłek celowy dla osoby poszkodowanej w zdarzeniu losowym. 

Zmniejszamy również plan dochodów majątkowych. Są to na lata następne. Są to dotacje na 

trzech zadania. Na zadanie termomodernizacji w budynku szkoły podstawowej w Jeziorku. 

Jest to też również na budowę świetlicy środowiskowej, w Dębnie przenosimy na lata 

następne, jak też na zadaniu wykonanie dokumentacji projektowo kosztorysowej wraz z 

uzyskaniem zezwolenia na realizację inwestycji drogowej i rozbudowa drogi gminnej 

zlokalizowanej na działce numer ewidencyjny 99 obręb Stara Słupia. Jeśli chodzi o te wydatki 

na poszczególnych zadaniach inwestycyjnych, które dotyczą zarówno środków z Polskiego 

Ładu, jak i innych, które przenosimy na lata następne jest ich sporo. Nie będę ich po kolei 

wszystkich czytała, one są w uzasadnieniu. A jeszcze z jednych najważniejszych rzeczy, no to 

zmniejszamy kwotę przychodów o kwotę 871 772,17 z tytułu papierów wartościowych, jak 

również o kwotę 791 tysięcy 515 złotych z tytułu niewykorzystanych środków pieniężnych na 

rachunku bieżącym budżetu. Są to środki rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Po 

zmianach łączne kwota przychodów na rok 2022 wynosi 21 milionów 130 tysięcy 913 złotych 

28 groszy. To są jedne z takich ważniejszych zmian, które są przedstawione. Szczegółowo 

opisane jest tutaj w uzasadnieniu. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Czy ktoś, a widzę, że zgłasza się kolega Dawid 

Marzec. Bardzo proszę panie radny.  

 

Radny Dawid Marzec 

- Dziękuję bardzo panie przewodniczący. Będę miał pytanie odnośnie przesunięć 

budżetowych. Niemniej jednak chciałem podziękować za te miłe słowa i szacun oddany, 

także ja szacun dla Pana, dla Pana Burmistrza, dla kolegi Sołtysa, również obecnego tutaj 

Grzesia Marczewskiego, za to, że swoją obecnością również zaszczyciliście gminną strefę 

kibica. Jeśli już mogę i Pan Przewodniczący na pewno mi też na to pozwoli, to chciałbym 

również podziękować za współorganizację dla pracowników Domu Kultury, bo dzięki nim ta 

strefa tak naprawdę wygląda tak profesjonalnie i możemy w bardzo fajnych warunkach, to 

oglądać te mecze, a w szczególności no nie da się ukryć osobie Wojciecha Janusa. Ogromne 

podziękowania, bo profesjonalista w każdym calu i jeszcze raz powtórzę, dzięki w głównej 

mierze niemu wygląda to tak dobrze. Ale również chciałbym podziękować Łukaszowi 

Karczowi z fotografiki, który zadbał o oprawę graficzną wydarzenia, jak również Damianowi 

Piaseckiemu z firmy INK Światłowody, który w wolontariacie zabezpieczył nas, jeśli chodzi 

o po prostu dostawcę tych transmisji, dzięki której możemy to oglądać. Więc wielkie dzięki, a 

teraz pytanie. Ponieważ dziś w zmianach budżetowych mamy przesunięcie również środków 

na zabezpieczenie zaliczek na koncerty przyszłorocznych Dymarek. I chciałbym, ponieważ ja 



już odpowiedź znam na to pytanie, ale chciałbym, żeby Pan Burmistrz tutaj powiedział, jakie 

to są zespoły, bo mieszkańcy o to pytają, jak te Dymarki w przyszłym roku będą wyglądały, 

więc fajnie, gdyby to wybrzmiało i było tutaj na sesji powiedziane. Dziękuję.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Wysoka Rado, Szanowni Państwo, po tutaj dyskusjach, oczywiście też sugestiach i 

przygotowanym programie przez Gminny Ośrodek Kultury w Rudkach, propozycji 

programowej na Dymarki 2023 roku została taka wstępnie podjęta decyzja, aby iść w 

kierunku tutaj oczywiście takiego rozłożenia tych dni Dymarkowskich na to, co do tej pory 

już ćwiczyliśmy wcześniej przed pandemią, czyli na to, aby były gwiazdy łączące różną 

muzykę, między innymi również i muzykę folkową, disco-polo, czy muzykę rozrywkową dla 

szerokich grup i osób starszych, czy grup młodzieżowych, czy również osób w średnim 

wieku. Z tej całej propozycji została wybrana propozycja, aby pierwszy dzień był to Dawid 

Kwiatkowski, osoba znana, która w tej chwili jest na topie można powiedzieć muzyk, który 

łączy, wokalista, który łączy kilka pokoleń. Natomiast drugi dzień byłaby to muzyka disco 

polo połączona z muzyką czerwonych gitar w nowym wydaniu. I z tego co wiem jest to 

propozycja dobra, przynajmniej tak jak tu rozmawialiśmy w szerokim dosyć gronie i tutaj 

zostało przesunięcie finansowe zrobione, aby wypełnić zaliczkę 50-procentową, bo takie są w 

tej chwili realia życia artystycznego czy podpisywania kontraktów, że musi być zaliczka i to 

zaliczka w granicach 50%, drugie 50% płatne jest w zależności od artysty lub przed całym 

koncertem lub zaraz po koncercie. Także te sugestie, które tutaj Rada wnosiła zostały 

uwzględnione. Oczywiście program będzie jeszcze uzupełniony innymi wydarzeniami czy 

innymi zespołami. Oczywiście już pomniejszymi czy niszowymi można powiedzieć do 

uzupełnienia programu. Do programu dojdzie oczywiście również scena ludowa. I tutaj na 

pewno program jakiś będzie w najbliższym czasie tworzony. Niemniej jednak bardzo dużo też 

zależy od dostępności artystów. Wiemy o tym, że z dostępnością też jest problem. Nie 

wszyscy artyści, których byśmy chcieli widzieć podczas dymarek, występują na przykład w 

plenerze. Nie wszyscy występują. Są zespoły, które występują i koncertują tylko w salach 

koncertowych. Więc to też jest takie tutaj ograniczenie, które powoduje to, że nie zawsze 

możemy mieć tą osobę, którą byśmy chcieli. Taki program jest przewidziany po sugestiach 

tutaj w rozmowach, oczywiście również z radą i w szerszym gronie. Ta sugestia została 

zaproponowana przez Gminny Ośrodek Kultury. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. O głos prosi kolega Sylwester Kozłowski. Bardzo proszę.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję, Panie Przewodniczący. Panie Burmistrzu, rozmawiamy o dymarkach 

przyszłorocznych, przesuwamy środki na organizację dymarek w następnym roku, natomiast 

nie mamy rozliczonych jeszcze dymarek tegorocznych i prośba taka do Pana Burmistrza, do 

Pana Przewodniczącego, aby na następną sesję przygotować takie zestawienie rozliczenia, 

tak, już wtedy będzie wiadomo, czy mamy też tą dotację, czy nie mamy, bo na chwilę obecną 

mamy stratę, ale nie wiemy, czy będzie dofinansowanie z tego, co pan burmistrz przekazywał 

na wspólne posiedzenie komisji. Także bardzo proszę o przygotowanie takiego zestawienia na 

następną sesję. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze chciałby ktoś z radnych zabrać głos? Nie widzę, zamykam 

dyskusję. Przechodzimy teraz do głosowania. 



Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2022-

2039,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, 

Adam Sałata 

NIEOBECNI (4) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Grzegorz Rapcia, Lidia Wiącek 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Słupia na 2022 rok,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, 

Adam Sałata 

NIEOBECNI (4) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Grzegorz Rapcia, Lidia Wiącek 

 

 

3) w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu do obliczenia zwrotu 

rodzicom kosztów jednorazowego przewozu dzieci, młodzieży oraz rodziców, 

 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu do obliczenia zwrotu rodzicom 

kosztów jednorazowego przewozu dzieci, młodzieży oraz rodziców,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz 

Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata 

NIEOBECNI (3) 



Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Lidia Wiącek 

 

 

4) zmieniająca uchwałę NR XXVIII/30/20 z dnia 13 maja 2020 r. Rady Miejskiej w Nowej 

Słupi w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Nowa Słupia, 

 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę NR XXVIII/30/20 z dnia 13 maja 2020 r. Rady Miejskiej w Nowej Słupi 

w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych 

przez Gminę Nowa Słupia,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz 

Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata 

NIEOBECNI (3) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Lidia Wiącek 

 

 

5) w sprawie zmiany uchwały Nr LIX/40/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 2 czerwca 

2022 r. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Nowa Słupia na 

dofinansowanie kosztów budowy przyłączy kanalizacyjnych na terenie Gminy Nowa Słupia 

w miejscowościach: Bartoszowiny, Cząstków, Dębno, Jeziorko, Mirocice, Nowa Słupia, 

Pokrzywianka i Stara Słupia, 

 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy do projektu uchwały z podpunktu piątego w sprawie zmiany uchwały numer 

49 przez 40 przez 22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 2 czerwca 2022 roku w sprawie 

zasad i próby udzielenia dotacji celowej z budżetu gminy Nowa Słupia na dofinansowanie 

kosztów budowy przyłączy kanalizacyjnych na terenie gminy Nowa Słupia, w 

miejscowościach Bartoszowiny, Cząstków, Dębno, Jeziorko, Mirocice, Nowa Słupia, 

Pokrzywianka i Stara Słupia. I ja chciałbym przy tym projekcie, aby zostało powiedziane parę 

słów do sołtysów i mieszkańców, którzy też nas słuchają, a ja zaraz wyjaśnię dlaczego, 

Dzisiaj przed samą sesją, dosłownie za 10 12 spotkałem tutaj przed wejściem do urzędu 

jednego człowieka z miejscowości Bartoszowiny, który miał ze sobą umowę na przyłącze 

kanalizacyjne w wysokości ponad 6 tysięcy i z takim dylematem przyszedł tutaj, odesłałem 

do pracownika merytorycznego, aczkolwiek myślę, że tutaj powinno być to wyjaśnione, 

dlaczego taka uchwała, a dlaczego taka została umowa jemu wręczona. Czy pan zastępca 

burmistrza tak bardzo proszę.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Tu jakieś nieporozumienie zaszło panie przewodniczący. Wysoka Rado dlatego, że 



mieszkaniec żeby mieć wykonane przyłącze podpisuje z wykonawcą umowę i wpłaca w ciągu 

14 dni zgodnie z tą umową 1800 złotych. Następnie stosownie do tej uchwały Rady Gminy 

składa wniosek o udzielenie dotacji i koszt całego przyłącza, jest to możliwe, bo najdłuższe 

przyłącza, najdroższe, będą w Bartoszowinach, ale nie tylko w Bartoszowinach, kosztować 

gdzieś około 8,5-9 tysięcy. To jest kwestia przejścia pod drogami powiatowymi, są kosztowne 

te przyłączenia. Natomiast tutaj mieszkaniec nie będzie płacił tych pieniędzy, bo w umowie 

również o dotację będzie zagwarantowane to, że po złożeniu wniosku o rozliczenie tej dotacji 

i określonych dokumentów, które są załącznikami do tej uchwały, Urząd Gminy przeleje tą 

dotację na konto bezpośrednio wykonawcy, a nie mieszkańca. Także tak czy inaczej 

mieszkaniec nie zapłaci więcej za przyłącze, jak 1800 zł. Uchwała jeszcze określa górną 

granicę kosztów tego przyłącza, to jest do 12 tysięcy. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. To świadkiem był kolega radny z Dębna, Stanisław Cisłowski i razem z tym 

panem rozmawialiśmy, dlatego poprosiliśmy, żeby poszedł do pracownika merytorycznego, 

ale trzeba to wyjaśnić, bo zdziwiony był bardzo, że taka kwota jest w tej umowie, a on 

chciałby zapłacić te 1800 zł i mieć sprawę załatwioną. Bardzo proszę pan burmistrz.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję panie przewodniczący. Ja też spotkałem tego pana na korytarzu. Wyjaśniłem mu, 

że to co wyjaśnił pan Wiceburmitrz, że to nie jest kwota do zapłaty. Jest to kwota dotacji do 

rozliczenia. Natomiast często bywa tak, że niektórzy mieszkańcy nie uczestniczą w 

spotkaniach, które są bardzo ważne. My prosimy przed wykonaniem takiej inwestycji jak 

wykonanie przyłączy o spotkania. Te spotkania organizują sołtysi i my na tych spotkaniach 

wyjaśniamy. Na spotkaniach w Bartoszowinach było bardzo dużo osób. Tego pana nie było 

akurat. Może nie miał przekazanej wiedzy. Natomiast większość osób jest zorientowana. Na 

spotkaniach taką informację pełną mieszkańcy dostają od nas. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Przechodzimy w takim razie do głosowania. Jeśli nie ma już pytań, 

chciałbym tak bardzo proszę. Kolega Łukasz.  

 

Radny Łukasz Nowak 

- Ja bym chciał jeszcze panie burmistrzu zapytać się, znaczy wyjaśniał Burmistrz na 

komisjach wspólnych, co do reszty mieszkańców, czyli chodzi o przyłącze do nowych 

domów. Jeżeli się ktoś pobuduje. Czy te dofinansowania będziemy, będą jakieś szanse, czy... 

Dziękuję.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo radni, sołtysi nasi, ale również mieszkańcy, którzy nas słuchają. Te 

projekty, które w tej chwili realizujemy, one wymagają rozliczenia przez nas współczynnika 

przyłączenia, a więc to, że sięgaliśmy po środki z Unii Europejskiej, wiązało się z tym, że 

musimy wypełnić na kilometrze sieci ilość przyłączy. W związku z powyższym, aby zachęcić 

mieszkańców i zrealizować te przyłącza, podjęliśmy taką uchwałę, która pozwala 

mieszkańcom skorzystania z dotacji przez gminę. To jest duży wysiłek dla gminy, ale 

konieczny, ponieważ nie wyobrażam sobie zwrotu w wysokości 25 milionów złotych do 

budżetu Urzędu Marszałkowskiego. Po prostu jest to dla nas nie do przyjęcia, więc wolimy 

pomóc mieszkańcom kwotą dofinansowania, aby jak najszerszym gronie przyłączali się. 

Dotyczy to projektów w tej chwili realizowanych przez nas, a więc dotyczyło to projektów 

Pokrzywianki, Cząstkowa, Starej Słupi i w tej chwili Bartoszowin. Za chwilę będziemy 



szukać pieniędzy również dla miejscowości Jeziorko, Dębno, aby również taką dotacją 

wspomóc mieszkańców. Także nie mówimy na razie o nowo wybudowanych domach poza 

projektami. Być może wrócimy do tego, ale w tej chwili najważniejszą jest dla nas sprawą 

wykonanie tych kanalizacji w projektowanych, zaprojektowanych miejscowościach. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. To już możemy przechodzić do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany uchwały Nr LIX/40/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 2 czerwca 

2022 r. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Nowa Słupia na 

dofinansowanie kosztów budowy przyłączy kanalizacyjnych na terenie Gminy Nowa Słupia 

w miejscowościach: Bartoszowiny, Cząstków, Dębno, Jeziorko, Mirocice, Nowa Słupia, 

Pokrzywianka i Stara Słupia,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, 

Adam Sałata 

NIEOBECNI (4) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Grzegorz Rapcia, Lidia Wiącek 

 

 

6) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2023 rok, 

 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy teraz do podpunktu szóstego i tych punktów z bloku podatkowych jest raz, 

dwa, trzy oraz opłata targowa jako czwarta. Chciałbym, żeby w kilku słowach jeszcze to, co 

zostało wypracowane na komisjach i te propozycje, które przedstawili nam pracownicy 

urzędu wraz z burmistrzem, żeby to szybciutko tak zreferować. Trzy podatki oraz opłatę 

targową. Bardzo proszę Pani skarbnik czy Pan burmistrz. O głos prosi Pan burmistrz, więc 

bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo, radni, Wysoka Rado, ja chciałbym wprowadzić w tą rozmowę takie 

wprowadzenie dotyczące właśnie tej podejścia naszego generalnie do podatków, bo to 

podejście nasze jest w zasadzie do wszystkich podatków mniej więcej ustabilizowane na 

jednym poziomie, więc chciałbym po prostu przekazać taką ideę, z czym ona jest związana. 

Jak Państwo wiecie, chwila, w której w tej chwili się znajdujemy, jest dosyć trudna, nie tylko 

dla samorządu Nowa Słupia, ale dla całego naszego kraju. I myślę, że nie tylko, bo sytuacja 

trudna jest w ogóle w Europie, na świecie. Spotkaliśmy się z pandemią, wojną, inflacją. 

Wszystkie te rzeczy zbiegły się, można powiedzieć, w jedno. Nie chciałbym mówić trzy w 

jednym, bo może być tych jeszcze zjawisk niekorzystnych jest może o wiele więcej. Budżety 

gmin od przynajmniej dwóch lat, trzech, w wyniku tych zbiegów okoliczności bardzo się 



kurczą. Mowa jest o środkach bieżących. Państwo radni czy państwo sołtysi, którzy 

uczestniczyli w sesjach, dobrze o tym wiedzą. Ja również mówię o tym, o tej sprawie na 

spotkaniach sołeckich. I informuję mieszkańców, że sytuacja budżetów gminy, nie tylko 

naszej gminy, ale i wszystkich gmin w Polsce staje się coraz trudniejsza. Myślę, że może 

pomału dojrzewa czas do tego, aby również rządzący zobaczyli problem i skalę tego 

problemu. I myślę, że takie pisma do rządzących od nas, samorządowców trafiają już na ręce, 

czy chociażby dotyczące oświaty, czy środków bieżących, czy finansowania innych zadań 

zleconych gminom, jest po prostu brak tych środków, które by powodowały, że gmina 

miałaby spokojny byt i spokojne zapewnione funkcjonowanie. Do tej pory nasza gmina nie 

podwyższała podatków i praktycznie byliśmy można powiedzieć gminą, która no zaczęła już 

tutaj można powiedzieć pomału odstawać, czyli odstawać w sensie takim, że mieliśmy jedne z 

niższych podatków i w jakiś sposób udało nam się budżet zamykać, zrealizować. Myślę, że w 

dużej mierze dzięki temu, że realizujemy przede wszystkim zadania inwestycyjne, co się 

wiąże z tym, że mamy również i zwrot podatku VAT, czy zaliczki, czy finansowanie ze 

środków Urzędu Marszałkowskiego, gdzie operujemy tymi środkami na tyle elastycznie, tu z 

panią Skarbnik , ze służbami finansowymi, że udaje nam się te budżety po prostu zamykać, 

udaje nam się przeprowadzić bezpiecznie inwestycje. Natomiast no dochodzimy do trudnych 

momentów, gdzie jednak tą podwyżkę podatku musimy po prostu w jakiś sposób skorygować 

i wprowadzić podwyżkę podatków. Staramy się, aby to była jak najmniejsza i taką 

wypracowaliśmy, że 10-procentowa. Myślę, że chyba jedna z najniższych w kraju, ponieważ 

wiem, że na spotkaniach z samorządowcami, a takie ostatnio odbyłem w Sandomierzu z 

wszystkimi gminami rejonu województwa świętokrzyskiego i tam podwyżki będą powyżej 

11%, niektóre gminy będą szły w granicach 20, czyli inflacji, 20% lub skali inflacji 17-18%. 

Natomiast, no my jesteśmy gminą specyficzną, nie mamy tu jakiegoś rozrostu, jakieś 

przeważającej domeny w postaci przemysłowej, czy rolniczej, czy turystycznej, mamy taką 

mieszaną strukturę dochodów naszej gminy, więc wypracowaliśmy taką 10% podwyżkę, 

którą uważamy, że należy wprowadzić, ponieważ będzie to po prostu wyrównywanie jakby 

tego poziomu, raz, że dochodów gminy, które w pewien sposób zwiększą się. Nie będzie to 

znaczące zwiększenie w skali budżetu gminy. Natomiast bardzo ważną rzeczą jest to, iż 

korygowanie do góry tych podatków wpłynie na to, że do gminy również wpłynie zwiększona 

znacznie subwencja. Co jest bardzo istotne dla rozwoju naszej gminy i przyszłości naszej 

gminy. W związku z powyższym musimy ten podatek korygować. Ja powiedziałem, że 

niektóre gminy przymierzają się do podatku jeżeli chodzi o podatek rolny do kwoty 60 zł. My 

mamy ją na poziomie 34, teraz zwiększamy do 39, więc będzie to tak najniższy podatek 

najprawdopodobniej w województwie świętokrzyskim. Ja może poproszę Panią Skarbnik 

tutaj o przedstawienie tych konkretnych już podwyżek. W każdym razie trzymamy się takiej 

wytycznej kursu, że będzie to średnio podwyżka około dziesięcioprocentowa. Ona nie 

wpłynie w skali budżetu na jakieś ogromne wzrosty tutaj dochodów naszych. Natomiast 

bardzo ważną rzeczą jest subwencja wyrównacza, którą dostaje gmina. Jeżeli gmina obniża 

stawki podatkowe i stosuje je na bardzo niskim poziomie, to znaczy, że w ministerstwie 

odczytywane jest to w ten sposób. Gmina ma pieniądze na rozwój, nie musimy jej pomagać w 

takiej skali jak pomagamy innym i ta subwencja wyrównawcza jest obniżona. Dziękuję 

bardzo.  

 

Skarbnik Gminy Edyta Durak 

- Jeśli chodzi o podatek rolny na rok 2023, obniżamy cenę skupu żyta z kwoty 74,05 zł do 

kwoty 39 zł. Przypominam, że w roku 2022 obecnie kwota jest 34 zł. Jeśli chodzi o podatek 

od nieruchomości, maksymalne stawki ogłoszone przez Ministerstwa Finansów, jedne z 

takich kategorii jak od gruntów i od działalności gospodarczej, jest kilka tych kategorii. Ja 

wymienię tutaj najbardziej istotne. Maksymalna kwota to jest 1,16 zł. Obecnie na 2022 rok 



mamy 72 grosze, a proponujemy zwiększać do 79 groszy. Jeśli chodzi od budynków lub od 

ich części w podatku od nieruchomości, maksymalna kwota ogłoszona przez Ministra 

Finansów jest to kwota 28,78 złotych. My obecnie na rok 2022 mamy kwotę 17,51 złotych. 

Proponujemy ją zwiększyć do kwoty 19,26 złotych. Nie przedstawiam Państwu innych tutaj 

kategorii. One są właśnie tak jak wspomniałam mniej uczęszczane. To są główne te, jeśli 

chodzi o podatku od nieruchomości. Jeśli chodzi o opłatę targową, padła tutaj na komisjach 

propozycja 30% i taką też Państwu przygotowaliśmy. Kategorie też są różne w zależności od 

miejsca. I takie jedno z najczęściej uczęszczanych jest to stanowisko do metra kwadratowego 

jest to 8 zł. Tutaj Państwo mają szereg innych jeszcze kategorii, ale już nie będę wymieniać 

na poszczególne inne. W uchwale, w uzasadnieniu, w każdym przypadku są szczególne 

kategorie omówione.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Jeszcze Pani Skarbnik, mamy stawki od środków transportowych, jeśliby tutaj też parę słów 

o tych, o tych środkach transportowych, o tym podatku.  

 

Skarbnik Gminy Edyta Durak 

- Omówie kategorie, które są w największej ilości samochodów. Jeśli chodzi o samochody 

ciężarowe, najwięcej mamy tutaj dwie osie i proponowana jest stawka 1834. Kolejną 

kategorią to są powyżej 9 ton i poniżej 12 ton. Proponowana kwota to jest 1174. I to są dwie 

największe kategorie, które są, składane deklarację. Inne pozostałe, no to tutaj w uzasadnieniu 

też są, jest ich dużo, nie wiem czy Panie Przewodniczący, czytać? Te najważniejsze 

przedstawiłam.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo, otwieram dyskusję. O głos prosi kolega Sylwester Kozłowski, bardzo 

proszę.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję, Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, sesja, na której podejmujemy 

decyzję odnośnie podatków zawsze jest sesją bardzo taką emocjonującą, tak? I co roku tak 

było, że były głosy za tym, żeby podwyższać, zostawić na tym samym poziomie. Przez 

ostatnie dwa lata nic nie robiliśmy z podatkami, tłumaczyliśmy to wszystko pandemią i 

sytuacją, która się dzieje, natomiast nikt nie miał wiedzy o tym, co się dzieje obecnie na 

rynku, tak? Czyli ogromna inflacja i chyba najważniejsza rzecz, o której tu nie 

powiedzieliśmy, to jest subwencja oświatowa i to, co mieliśmy przedstawione na wspólnym 

posiedzeniu komisji przez Panią kierownik, ile z budżetu gminy dopłacamy do oświaty. 

Ponad 7 milionów, 7 milionów 226 tysięcy złotych z budżetu gminy w roku 2021 zostało 

przekazane na nasze jednostki oświatowe. Podwyżka, którą zaproponował pan burmistrz, 

Urząd Gminy, jest to około 10%. Wpływy z tego tytułu do budżetu będą wynosiły około 230 

tysięcy złotych. Z jednej strony jest to niedużo, z drugiej strony jest to, jest to 10%, tak. 

Podatek rolny wzrasta z 34 do 39, czyli mamy 5 złotych podwyżki. No niestety, no 

musieliśmy się z tym zderzyć. Nie jest zaproponowana aż tak duża podwyżka. Tak jak 

powiedziałem, samorządy coraz bardziej zostają skazane na to, żeby samemu martwić się o 

pokrycie kosztów i realizację zadań, do których są zobowiązani. Obowiązków coraz więcej i 

środków, zapotrzebowanie na środki jest coraz większe. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze chciałby ktoś zabrać głos w dyskusji? Nie widzę. Ja tylko 

powiem, że wspólnie na posiedzeniu komisji tak właśnie w tym tonie się wypowiadaliśmy i to 



z wielkim takim zrozumieniem i zrozumieniem też mieszkańców, że ich to będzie w jakiś 

sposób dotykało. Niemniej jednak Urząd Gminy jakoś musi funkcjonować, żeby realizować 

też zadania, musi mieć swoje środki budżetowe. Zamykam dyskusję. Będziemy głosować po 

kolei wszystkie podatki, więc podpunkt szósty to podatek od nieruchomości. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2023 rok,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Robert Klefas, Sylwester Kozłowski, Dawid 

Marzec, Łukasz Nowak, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata 

PRZECIW (1) 

Ryszard Karpiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ewa Pastuszyńska 

NIEOBECNI (3) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Lidia Wiącek 

 

 

7) w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok 2023, 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok 2023,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Robert Klefas, Sylwester Kozłowski, Dawid 

Marzec, Łukasz Nowak, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata 

PRZECIW (1) 

Ryszard Karpiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ewa Pastuszyńska 

NIEOBECNI (3) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Lidia Wiącek 

 

 

 

 



 

8) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Stanisław Cisłowski, Robert Klefas, Sylwester Kozłowski, Dawid Marzec, Łukasz Nowak, 

Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata 

PRZECIW (1) 

Ryszard Karpiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Bartosz Dutkiewicz, Ewa Pastuszyńska 

NIEOBECNI (3) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Lidia Wiącek 

 

 

9) w sprawie opłaty targowej, 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie opłaty targowej,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Robert Klefas, Sylwester Kozłowski, Dawid 

Marzec, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, 

Adam Sałata 

PRZECIW (1) 

Ryszard Karpiński 

NIEOBECNI (3) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Lidia Wiącek 

 

 

10) w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 

2023 – 2027, 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2023 

– 2027,.  



 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Dawid Marzec, 

Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, Adam Sałata 

NIEOBECNI (5) 

Marcin Grzegorski, Sylwester Kozłowski, Halina Misiurska, Grzegorz Rapcia, Lidia Wiącek 

 

 

11) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/65/20 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 30 

września 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego przez 

Gminę Nowa Słupia, polegającej na Wykonaniu dokumentacji projektowo – kosztorysowej 

dla zadania pn. Przebudowa drogi powiatowej DP0633T – od skrzyżowania z DP0634T w 

miejscowości Cząstków do skrzyżowania z DG352014T w miejscowości Skały (2020 – 

2022)”, 

 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/65/20 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 30 

września 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego przez 

Gminę Nowa Słupia, polegającej na Wykonaniu dokumentacji projektowo – kosztorysowej 

dla zadania pn. Przebudowa drogi powiatowej DP0633T – od skrzyżowania z DP0634T w 

miejscowości Cząstków do skrzyżowania z DG352014T w miejscowości Skały (2020 – 

2022)”,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz 

Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata 

NIEOBECNI (3) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Lidia Wiącek 

 

 

12) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/64/20 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 30 

września 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego przez 

Gminę Nowa Słupia, polegającej na „Wykonaniu dokumentacji projektowo-kosztorysowej 

dla zadania pn. Przebudowa drogi powiatowej DP0634T - od skrzyżowania z DW751 do 

DP0635T w miejscowości Stara Słupia (2020-2022)”, 

 

 

 



Przewodniczący Rafał Piasecki 

I teraz przechodzimy do trzech uchwał związanych z drogami. Bardzo proszę pana 

kierownika o takie dwu zdaniowe tylko wytłumaczenie dlaczego podejmujemy te uchwały. 

 

Kierownik Marek Partyka 

- Dziękuję panie przewodniczący. Otóż pierwsze dwie uchwały dotyczą dróg powiatowych. 

Są to projekty dróg powiatowych, które wykonuje gmina. Dalej te projekty po wykonaniu 

będą przekazane dla powiatu do realizacji. Konieczność przeniesienia, że tak powiem, 

terminu wykonania tych uchwał wynika i samego projektu wynika z faktu, że zostały już 

złożone dokumenty do odpowiednich instytucji, do wód polskich i do powiatu już o wydanie 

decyzji ZRID. Niemniej jednak liczymy się z tym, że te instytucje mogą w terminie nam tych 

pozwoleń nie wydać. Stąd też tutaj zapobiegawczo przesuwamy termin zakończenia realizacji 

tych projektów na rok przyszły. I adekwatnie jeśli chodzi o drogę wojewódzką, jest to ścieżka 

pieszorowerowa tutaj od Nowej Słupi w stronę Bodzentyna, w zasadzie od Mirocic w stronę 

Bodzentyna. Tutaj marszałek z kolei się zwrócił do nas z prośbą o przesunięcie terminu 

wykonania tego projektu, w którym uczestniczy urząd marszałkowski gmina Nowa Słupia, 

gmina Pawłów na przyszły rok i nasze środki finansowe zostaną przekazane na konto 

marszałka w przyszłym roku. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy chciałby ktoś zabrać głos w sprawie tych trzech uchwał? Jeśli nie, to 

przechodzimy do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/64/20 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 30 

września 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego przez 

Gminę Nowa Słupia, polegającej na „Wykonaniu dokumentacji projektowo-kosztorysowej 

dla zadania pn. Przebudowa drogi powiatowej DP0634T - od skrzyżowania z DW751 do 

DP0635T w miejscowości Stara Słupia (2020-2022)”,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, 

Adam Sałata 

NIEOBECNI (4) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Grzegorz Rapcia, Lidia Wiącek 

 

13) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVI/87/20 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 27 

listopada 2020 roku w sprawie udzielenia z budżetu Gminy pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej dla Województwa Świętokrzyskiego na wykonanie przez Świętokrzyski 

Zarząd Dróg Wojewódzkich w Kielcach zadania pn.: Opracowanie dokumentacji projektowej 

dla zadania pn.: „Budowa ciągu pieszo-rowerowego jednostronnego w ciągu DW751 za 



rowem, szer. 3,0 m od km 18+750 (skrzyżowania m. Dąbrowa Górna) do km ok. 26+700 (m. 

Mirocice) dł. 7,95 km” 

 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVI/87/20 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 27 

listopada 2020 roku w sprawie udzielenia z budżetu Gminy pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej dla Województwa Świętokrzyskiego na wykonanie przez Świętokrzyski 

Zarząd Dróg Wojewódzkich w Kielcach zadania pn.: Opracowanie dokumentacji projektowej 

dla zadania pn.: „Budowa ciągu pieszo-rowerowego jednostronnego w ciągu DW751 za 

rowem, szer. 3,0 m od km 18+750 (skrzyżowania m. Dąbrowa Górna) do km ok. 26+700 (m. 

Mirocice) dł. 7,95 km”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz 

Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata 

NIEOBECNI (3) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Lidia Wiącek 

 

 

14) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej w przewozach 

autobusowych, 

 

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Wysoka Rado, szanowni państwo, sołtysi i nasi mieszkańcy oglądający nas przez transmisję, 

jeżeli chodzi o tą uchwałę, to jest uchwała, która zezwala nam na podpisanie takiej umowy, 

która jest realizowana już przez nas w ramach likwidacji tzw. plam z dofinansowaniem 

środków rządowych. Czyli umowa będzie podpisana z panem wojewodą. Takie linie na 

użyteczności publicznej na naszym terenie funkcjonują. One są ze środków rządowych. Tam 

oczywiście jest wkład własny, ale my ten wkład własny staramy się zastępować finansowy 

wkład rzeczowym wkładem, aby po prostu tutaj jak najmniejsze koszty ponosić. Niemniej 

jednak linie są państwu znane i radnym i sołtysom i wiemy, że one służą tu mieszkańcom i w 

związku z tym powyższa uchwała. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Czy ktoś chciałby zadać jakieś pytania zabrać głos. Nie widzę. Przechodzimy w 

takim razie do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej w przewozach autobusowych,.  



 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz 

Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata 

NIEOBECNI (3) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Lidia Wiącek 

 

 

15) w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Nowa Słupia, 

 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Nowa 

Słupia,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz 

Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata 

NIEOBECNI (3) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Lidia Wiącek 

 

16) w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIX/91/21 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 29 

listopada 2021 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości w 

zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIX/91/21 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 29 

listopada 2021 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości w 

zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 



Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, 

Adam Sałata 

NIEOBECNI (4) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Grzegorz Rapcia, Lidia Wiącek 

 

17) w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie lokalu użytkowego z przeznaczeniem na Filie 

Urzędu Pocztowego Nowa Słupia położonego w budynku w Rudkach przy ulicy Pocztowej 2 

w drodze bezprzetargowej na okres kolejnych 5 lat dotychczasowemu najemcy, 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie lokalu użytkowego z przeznaczeniem na Filie 

Urzędu Pocztowego Nowa Słupia położonego w budynku w Rudkach przy ulicy Pocztowej 2 

w drodze bezprzetargowej na okres kolejnych 5 lat dotychczasowemu najemcy,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz 

Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata 

NIEOBECNI (3) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Lidia Wiącek 

 

 

18) w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy Miasta i Gminy Nowa Słupia z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Ostatni projekt uchwały to projekt współpracy miasta i gminy Nowa Słupia z organizacjami 

pozarządowymi. Ja tutaj bardzo bym poprosił przewodniczącego tej Rady Pożytku 

Publicznego o kilka słów tych, które były już mówione na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Bardzo proszę.  

 

Radny Dawid Marzec 

- Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący. Chciałbym powiedzieć, że Komisja, przepraszam, 

Rada Pożytku Publicznego spotkała się dwa razy, opiniując program współpracy Miasta i 

Gminy Nowa Słupia z organizacjami pozarządowymi. Zmiany, które zaopiniowaliśmy, 

zostały wprowadzone przez Pana Burmistrza do tego programu, za co bardzo serdecznie 

dziękujemy, ale również w imieniu Rady Publicznej, Rady Pożytku Publicznego bardzo 

serdecznie dziękuję za dyskusję, która wywiązała się na komisjach, na której mogliśmy 

przedstawić nasze parytety oraz problemy jako stowarzyszeń, jako właśnie Rady Pożytku 

Publicznego. Więc to wszystko panie przewodniczący, bardzo serdecznie dziękuję.  



 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. O głos proszę jeszcze, Burmistrz bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję panie przewodniczący. Ponieważ nie ma pani sekretarz, ona zajmuje się tym 

programem. Wiemy, że do końca roku musimy ogłosić taki program, który zostanie 

zaakceptowany przez Radę Gminy. On był poprzedzony konsultacjami i tutaj dziękuję 

serdecznie właśnie za organizację. Oczywiście Radzie Pożytku Publicznego dziękuję. Tu na 

ręce pana Dawida Marca radnego składam podziękowania. Za wniesienie uwag, bo faktycznie 

w naszej gminie rozwija się wiele stowarzyszeń, kół różnego typu zarejestrowanych, 

niezarejestrowanych i te potrzeby się zmieniają. My oczywiście w konsultacjach prosimy o 

wpisy jak to, te organizacje widzą tą współpracę i takie zgłoszenia teraz zostały dokonane, 

zostały one wniesione przez Urząd Gminy. Urząd Gminy jest otwarty oczywiście na wszelkie 

propozycje, oczywiście zgodne z prawem, współpracy i takie propozycje zostały 

uwzględnione. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Nie widzę, żeby ktoś jeszcze chciał zabrać głos. W takim razie zamykam 

już dyskusję, przechodzimy do głosowania. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy Miasta i Gminy Nowa Słupia z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, 

Adam Sałata 

NIEOBECNI (4) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Grzegorz Rapcia, Lidia Wiącek 

 

 

7. Sprawy różne 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Na tym wyczerpaliśmy blok głosowań przechodzimy teraz do punktu siódmego sprawy różne 

i na pewno zaraz lista zgłoszeń się tutaj pojawi już korzystając z tego że jestem przy głosie. 

Panie burmistrzu dwie sprawy które tutaj już nawet i sołtysi też zgłaszali i myślę że pewnie 

mieszkańcy też chcieliby usłyszeć odpowiedź odnośnie oświetlenia ulicznego bo zadają 

pytania też i do mnie mieszkańcy dlaczego się świeci całą noc? Czy jest jakaś awaria, czy jest 

to normalne i tak dalej. Trzeba wszystkim wytłumaczyć, o co chodzi. I druga jeszcze kwestia, 

no kiedy węgiel dotrze.  



 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o oświetlenie uliczne, wiemy o tym, że gmina przystąpiła 

w tym roku do, w zasadzie w zeszłym roku, podpisała umowę na wykonanie wymiany 

oświetlenia sodowego na oświetlenie LED-owe, nowoczesne oświetlenie. No troszkę 

inwestycja się przeciągała, było troszkę różnych problemów technicznych, zaopatrzeniowych, 

logistycznych. Niemniej jednak jest to na ukończeniu, w tej chwili zostały zamontowane 

skrzynie. Jeszcze nie jest to inwestycja odebrana do końca, jeszcze parę tam uwag gmina 

nasza ma. Natomiast taka była tu rozmowa i wielokrotnie rozmawialiśmy tu w zasadzie od 

przynajmniej roku czasu na komisjach sesji Rady Gminy, że przynajmniej mamy taką wiedzę 

techniczną podaną tu przez firmę, która nam wymieniała to oświetlenie, że tego oświetlenia 

ledowego nie opłaca się wyłączać, że jest to tak skonstruowane oświetlenie, że te lampy po 

prostu w wyniku częstego włączania, wyłączania po prostu mają mniejszą żywotność, ulegają 

jakby... mniejszą żywotność po prostu mają i to jest związane po prostu z tym, że nie opłaca 

się jakby tego oświetlenia wyłączać. My oczywiście chcielibyśmy oszczędzać. Jeszcze 

będziemy tą sprawę do końca rozpatrywać. Tą wiedzę, którą mieliśmy, przekazywaliśmy 

mówię przez ostatni ponad rok czasu. że nie opłaca się tego oświetlenia wyłączać. Ono jest 

sterowane w sposób inteligentny, czyli zapala się w momencie, kiedy następuje zmierzch i 

oczywiście kiedy świta również gaśnie. I oczywiście w trakcie tej nocy ono zmniejsza 

intensywność, natężenie oświetlenia, co też jest pewną oszczędnością. Ono może nie jest do 

końca widoczne przez oko ludzkie, natomiast jest to zmniejszone natężenie i tu pewna też 

oszczędność jest. Także uspokajam, że nie jest to działanie żadne nasze, że marnotrawimy 

pieniądze, po prostu jest to z ekonomicznego punktu widzenia, przynajmniej taką wiedzę jak 

mamy na dzisiaj, jest po prostu nieopłacalne wyłączanie. Jeżeli chodzi o węgiel, nasza gmina 

oczywiście już kilka tygodni temu przystąpiła do tego programu wspierania mieszkańców 

poprzez zakup węgla po cenie, która została ustalona tutaj ustawowo, natomiast no czekamy 

cały czas na umowę do podpisania. W zeszłym tygodniu dostaliśmy informację, że w ciągu 

48 godzin zostanie przesłana nam umowa, no tej umowy nie mamy do chwili obecnej. 

Czekamy na tą umowę, myślę, że lada chwila powinna być już ta umowa na stole, bo bez tej 

umowy, bez podpisania jej nie mamy po prostu możliwości zamówienia węgla, żeby ta 

dostawa do nas trafiła. W każdym razie czekamy na umowę, my jesteśmy logistycznie już 

mniej więcej przygotowani do sprzedaży i dystrybucji tego węgla. W momencie, kiedy 

podpiszemy umowę, oczywiście damy informację tutaj na stronę internetową i poprzez 

sołtysów, poprzez radnych, że uruchamiamy już tą sprzedaż. Na dzień dzisiejszy jeszcze 

czekamy, mówię chwilowo, na podpisanie umowy z głównym dostawcą. Dziękuję  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Informuję, jesteśmy w sprawach różnych. Bardzo proszę, czy chciałby 

ktoś z radnych zabrać głos. Zgłasza się kolega Sylwester. Bardzo proszę.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Dziękuję bardzo. Panie burmistrzu, na wspólnym posiedzeniu komisji zgłaszałem problem 

drogi dojazdowej do Łąk w związku z budową oczyszczalni ścieków na terenie miejscowości 

Mirocice. I chciałem zapytać, czy udało się sprawdzić i czy jest jakieś rozwiązanie tego 

problemu. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Pan kierownik, bardzo proszę.  

 

Kierownik Marek Partyka 



- Tak, otóż po sesji sprawdzaliśmy dokumenty. Zleciłem tutaj taką analizę inspektorowi 

nadzoru. Jest tam pewna możliwość przejazdu. Oczywiście będzie to analizowane jeszcze tak 

szczegółowo, dlatego że być może będzie konieczne zrobienie dodatkowego wjazdu na tą 

działkę, ale między tymi instalacjami, które tam są, czyli między oczyszczalnią ścieką a 

hydrofornią pojawia się możliwość przyjazdu. Jeżeli oczywiście taka będzie, to my jak 

najbardziej udostępnimy właścicielom łąk możliwości takiego przejazdu. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z radnych chciałby zabrać głos w sprawach różnych. A 

sołtysi czy dzisiaj chcieliby głos jakiś o jest sołtys z Jeziorka. W pierwszej kolejności 

zauważyłem tak, rękę sołtysa z Jeziorka, później pani sołtys z Cząstkowa i sołtysa z 

Sosnówki. W tej kolejności bardzo proszę. Tam już pan Daniel mikrofon przekaże.  

 

Sołtys Józef Świetlik 

- Dziękuję panie przewodniczący, panie burmistrzu, szanowna rado chciałbym podziękować 

za pomoc pogożelcowi w imieniu moim i jego, panu burmistrzowi, radzie gminy. Drugą 

sprawę mam taką, panie burmistrzu słyszę tu o drogach powiatowych. Czy nasza droga od 

Jeziorka w stronę Dębna ma kompletne te dokumenty? Chciałbym coś usłyszeć na ten temat. 

A trzecią sprawę mam, Panie burmistrz, to może się zwrócę do Pana kierownika Marka 

Partyki. Na drodze powiatowej od Jeziorka idąc po prawej stronie, a chcąc przejść na lewą 

stronę na Krzyżówce, nie mamy pasów, żeby przejść na drugą stronę. Musimy iść pod szkołę, 

z powrotem wrócić jak chcieć na drugą stronę przejść i dopiero przechodzimy to jest około 

200 metrów. No powiem szczerze, kiedyś wieszałem ogłoszenie na tablicy, przy tym 

skrzyżowaniu, no i postawiłem samochód na przystanku i przechodzę sobie przez drogę, no i 

nagle tu samochód podjeżdża pode mnie, mówi, w którędy pan idzie? No jak to którędy idę? 

Przez drogę przechodzę. No o co pan chodzi? No i tak ostro , powiem szczerze 

zareagowałem, a ten mi wyjmuje blachę. No i chciałbym się zwrócić tu do kierownika Marka 

Partyki, panie kierowniku, no rzeczywiście, te dzieci, które idą od Jeziorka, a chcą przejść na 

drugą stronę, no nie mogą przejść, bo tu przelatują przez drogą, rzeczywiście. No i te 

policjanty miały rację. No i tym bardziej, że to jest naprzeciwko mojego radnego. No jak on 

do tej swojej działki chodził, no musi zrobić 200 metrów. Ja bym go chciał zapytać. Panie 

kierowniku, no zwróciłem się do pani Żebrowskiej, bo to jest droga powiatowa. No i zwracam 

się do pana, no to 6 metrów narysować pasy to chyba by było nie żaden problem. No i dzieci 

bezpiecznie by sobie przechodziły przed krzyżowaniem na drugą stronę i rzeczywiście by 

było bardzo dobrze. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Panie kierowniku, może najpierw od tego ostatniego pytania o tych 

pasach, bo władza jest rzecz ważna, policji trzeba słuchać i trzeba tutaj sołtysowi pomóc, żeby 

nie, nie dostał więcej mandatu. Bardzo proszę.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Dziękuję Panie Przewodniczący. Otóż Szanowni Państwo, jeśli chodzi o drogę powiatową w 

Jeziorku, wszyscy wiemy, że tam prowadzona jest taka sztandarowa nasza inwestycja, czyli 

kanalizacja, na którą mieszkańcy i gmina na pewno długo żeśmy czekali. Wiąże się to 

niestety z tym, że ta droga powiatowa, która już przed robotami była, kanalizacyjnymi była w 

dosyć słabej kondycji, ona jeszcze będzie w gorszej. Dlatego my tutaj z panem burmistrzem 

odbyliśmy szereg spotkań, między innymi z dyrektorem powiatowego zarządu dróg w takim 

celu, żeby powiat wyasygnował środki, wykonał remont przynajmniej tej drogi, a najlepiej 

przebudowę. W 2016 roku była przekazana dokumentacja przez nasz samorząd do powiatu. 



Niemniej jednak ta dokumentacja została nie do końca przez powiat dopracowana do końca, 

czyli w takim sensie, że nie zostało uzyskane pozwolenie na budowę tej drogi. No i teraz 

niestety my musimy jeszcze raz tą dokumentację zaktualizować, ponieważ przepisy się 

zmieniły, normy są inne. I taką aktualizację na zlecenie gminy robi projektant. Termin 

wykonania tej aktualizacji to jest sierpień przyszłego roku. Mam nadzieję, że projektant się 

wyrobi i wówczas będziemy mogli przekazać tą dokumentację w formie pomocy rzeczowej 

do powiatu i powiat mógłby wtedy te remonty tej drogi czy przebudowę tej drogi 

przeprowadzić. Natomiast nawiązując do pytania tutaj pana Sołtysa, zwróciłem się do 

projektanta, żeby te pasy oczywiście jeśli przeanalizuje kwestię prawną, bo nie jest to tak 

łatwo, że można sobie pasy wyrysować jak się chce, ale w tym miejscu mniej więcej 

wskazanym postaramy się, żeby te pasy zostały wyrysowane i w dalszej kolejności 

wykonane. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Dwa pierwsze pytania były bezpośrednio do burmistrza kierowane, więc 

bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- W zasadzie na te pytania już pan kierownik odpowiedział, bo tu chodzi o dokumentację. 

Dokumentacja faktycznie jest aktualizowana przez wykonawcę, który, projektanta, który robił 

tą dokumentację, także on będzie ją aktualizował. Tam były pewne rzeczy, które były przez 

powiat już nie uzupełniane i nie było tam pozwolenia na budowę, bo to był tylko remont, a w 

ramach tego remontu z kolei po zmianie przepisów niestety pewne parametry się nie mieściły, 

więc musi być dokumentacja troszkę inaczej przez pana projektanta skonstruowana. I ta 

dokumentacja, tak jak pan kierownik powiedział, do końca sierpnia 2023 roku ma być 

skończona i taka jest umowa z powiatem, że my po prostu tą drogę złożymy do 

dofinansowania. Oczywiście musi to zrobić powiat, bo to jest droga powiatowa, natomiast my 

będziemy w tym procesie całym uczestniczyć. Jeżeli chodzi tu o, to może nie było pytanie, 

jeżeli chodzi o pomoc mieszkańcowi, to tutaj oczywiście podziękowania dla Rady, która 

przychyliła się, aby przekazać środki. Oczywiście stało się to po konsultacji tutaj przez Panią 

kierownik Miejsko-Gminnego Środka Pomocy Społecznej, Pani Ani i jej pracowników. 

Dziękujemy za to szybkie działanie, bo działania zostały podjęte natychmiast w wyniku 

zdarzenia. Sytuacja jest rozpoznana. I tutaj pomoc została skierowana już z GOPS-u i teraz 

jeszcze z Urzędu Gminy. Oczywiście bardzo serdecznie za to dziękujemy radzie i myślę, że 

tutaj akurat w tym momencie ten dom nie nadaje się do rozbudowy. On musi być całkowicie 

rozebrany i nie wchodzi tu w grę rozbudowa domu. Natomiast mieszkańcowi należało pomóc, 

bo po prostu jest osoba poszkodowana przez los. To starszy człowiek, ale całe szczęście, że 

nic większego się nie stało, także jesteśmy tutaj w opatrzności wdzięczni, że Pan po prostu w 

pewnym momencie został tutaj uratowany z tej trudnej sytuacji. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Pan Sołtys jeszcze chciałby coś opowiedzieć? Bardzo proszę Pani Sołtys z 

Cząstkowa, Pani Krystyna Sielicka, bardzo proszę.  

 

Sołtys Krystyna Sielicka 

- Ja w sprawie właśnie oświetlenia. Mnie chodzi od numeru 13 do 55. Tam światła się 

wyłączają o 11, a po prostu mieszkańcy, ci co wracają z pracy, z drugiej zmiany po 11, 

mówią, że jest ciemno i boją się, żeby chociaż przywrócić do tej dwunastej. U nas się świeci 

całą noc, a tam się wyłączają o 11. Dziękuję.  



 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Pan Burmistrz, bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Ja Pani Sołtys chciałem uspokoić, ponieważ tak jak powiedziałem, ta inwestycja jest już na 

ukończeniu, ale jeszcze jakieś drobiazgi zostały. Do końca listopada miała zostać oddana 

wymiana wszystkich szaf tak zwanych sterowniczych. I tutaj taki problem do końca się 

pojawił, że być może jeszcze gdzieś ta szafa nie jest do końca zamontowana czy podłączona. 

Także takie drobiazgi jeszcze mogą się zdarzać. Proszę więc o cierpliwość. 87 szaf firma 

miała zamontować w ciągu jednego miesiąca praktycznie, no może miesiąc z niewielkim 

jeszcze czasem. Także był to bardzo wielki pośpiech i w wyniku tego, no były takie 

momenty, że nawet wyłączone było oświetlenie w Rudkach, wiem, że w Serwisie było przez 

kilka dni nie funkcjonowało, no to właśnie związane było z tymi pracami. Także jeszcze 

proszę o taką cierpliwość, już będziemy to odbierać i będziemy starali się, żeby to wszystko 

funkcjonowało poprawnie. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Także lada chwila będzie też i Cząstków tam w dalszej części oświetlony. 

Całą noc. Pan Sołtys z Sosnowki bardzo proszę.  

 

Sołtys Jerzy Sitek 

- Ja mam pytanie do pana kierownika Marka. Chodzi mi o naprawę drogi na Kolejce i koło 

posesji 15. Tam się tak zapada ta droga. Na samej górce, nie wiem czy tam w źródło jest, czy 

jakże, asfalt się zapadł, cały popękany. No i na Kolejce to było zgłaszane wcześniej, żeby 

udało się tę destrukcję zasypać.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Ten destruk był z tego co tam przykazali mi moi pracownicy dosypany tam, natomiast 

szanowni państwo, takie kompleksowe naprawy dróg to nie jest na to pora w tym momencie. 

Robimy to doraźnie, bo wiadomo mamy akcję zima, a ta droga będzie pracowała. Jeszcze 

pewnie różne będą się zdarzały sytuacje, także z kompleksowymi naprawiamy dróg. Musimy 

poczekać do wiosny do odpowiednich warunków atmosferycznych. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Tutaj radny Stanisław Cisłowski chciał zabrać głos, bardzo proszę. A 

mikrofon tylko proszę włączyć.  

 

Radny Stanisław Cisłowski 

- W związku z licznymi pytaniami moich mieszkańców, mówiącymi o tym, że mają problem 

z zarejestrowaniem się w przychodni, że do lekarza rejestruje się dziś na jutro, trudności są z 

rejestracją, z rejestracją telefoniczną i są pytania, czy istnieje szansa zatrudnienia specjalistów 

w naszej przychodni. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo proszę, pan burmistrz.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo radni, no ten temat również pojawiał się na spotkaniach niektórych 

sołeckich. Ja myślę, że no musimy, powinniśmy tu zaprosić panią dyrektor z ośrodka na 



któreś spotkanie po prostu, żeby ona to wyjaśniła, bo ja nie mam takiej wiedzy pełnej. Wiem, 

że na spotkaniach też się pojawiło, na kilku spotkaniach przynajmniej w Dębniaku, w Dębnie, 

jeszcze w dwóch lub trzech miejscowościach, już nie pamiętam, nie chciałbym też to 

przekłamywać, pojawiło się takie zapytanie, jeżeli chodzi o rejestrację, że są problemy... w 

Jeleniowie, też był taki problem. I myślę, że dobrze byłoby, żebyśmy po prostu tutaj, na 

któreś spotkanie po prostu poprosili Panią Dyrektor, żeby ona po prostu nam przekazała taką 

informację. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze chciałby ktoś zabrać głos? Bardzo proszę, Sołtys, z Rudek 

Grzegorz Marczewski, bardzo proszę Panie Sołtysie.  

 

Sołtys Grzegorz Marczewski 

- Dziękuję panie przewodniczący. Ja bym chciał serdecznie podziękować panu Markowi 

Partyce oraz Radzie za przyczynienie się do remontowania placu na sołectwie Rudki przy tak 

zwanej studni. Bardzo serdecznie dziękuję w imieniu swoim, jak i mieszkańców. Dziękuję 

serdecznie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. A jeżeli już jesteśmy przy tym placu i tej studni, tam z kolegą tutaj 

Dawidem Marcem i z Sołtysem byliśmy, tam oglądaliśmy, rzeczywiście ten plac jest bardzo 

dobrze wykonany, natomiast ta studnia była… O, jeszcze Łukasz Nowak, przepraszam 

bardzo, też najmniejszy taki człowiek i dlatego chyba… Oglądaliśmy, natomiast ta studnia, 

która tam jest, to ona jest do wymiany całkowicie i tutaj, panie kierowniku, trzeba tą studnię 

nową już… No schował się kierownik. Jeszcze tutaj kolega Dawid na pewno chciałby 

uszczegółowić to, bo zna sprawę jako radny z Rudek tak szczegółowo, więc bardzo proszę 

jeszcze kolego Dawidzie i Łukaszu o uszczegółowienie tego mojego zapytania.  

 

Radny Dawid Marzec 

- Dziękuję bardzo panie przewodniczący, ja również wraz z głosem Sołtysa przyłączam się do 

podziękowań zarówno dla pana Marka, który bardzo wiele razy pojawiał się tam na nasze 

prośby, podejmowaliśmy decyzję na gorąco razem tutaj w gremialnym składzie, także fajnie, 

że ten plac zabaw kolejny w Rudkach udało się wyremontować, naprawić wspólnie z 

Sołectwem, z Radą, bo to dzięki Państwu przesuwaliśmy dwa razy te środki i podziękowania 

należą się zarówno sołectwu, jak i radzie. A chciałbym jeszcze do tego wszystkiego dodać, 

panie kierowniku Jacku, że jak ile razy człowiek przypomni, to może w końcu ta sprawa 

będzie załatwiona, więc kolejny raz przypomnę już bez ad vocem, ale o tym pojemniku na 

popił, jak będzie przetarg tutaj realizowany z firmą, czy przetarg, czy umowa, to fajnie by 

było, żeby to było załatwione żeby już nie było kłopotów z tym. A patrząc w perspektywie 

przyszłości mam nadzieję, że został plac jeszcze nam na spółdzielczej burmistrzu, który jest 

naprzeciwko przedszkola, pomiędzy tak troszkę już to wygląda kiepsko. Mam na to nawet 

mały plan z panem Markiem, już byliśmy tam na spacerze. Już wielkimi środkami tego nie 

zrobimy, bo wiemy jak jest 23 rok skrojony, jak ten budżet będzie, ale własnymi środkami 

jesteśmy w stanie zrobić coś tam po prostu, żeby to lepiej wyglądało. Także jeszcze raz 

bardzo dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Jeszcze ktoś zgłaszał? Burmistrz, bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 



- Co prawda nie miałem zamiaru zabierać głosu w sprawie tego placu, ale faktycznie należą 

się podziękowania wielu osobom, ponieważ ta inwestycja, wiemy, że były przekładane 

pieniądze. W końcu okazało się jednak, że te środki jednak starczyły wyniku tego, że po 

prostu udało nam się zawiadomić wiele firm, że wiele osób to wskazywało, tutaj nawet wśród 

radnych zaangażowało się, żeby poinformować firmy startujące w przetargach. No i ten plac 

udało się zrobić, tak naprawdę firma tutaj z naszego terenu z Huciska go zrobiła, więc wielki 

szacunek tutaj dla wszystkich osób, które się przyczyniły do tego, że udało się ten plac z 

trudem, może z trudem w ostatniej chwili zrobić, jeżeli chodzi o studnie. No tak jak wiemy, 

my jeżeli chodzi o środki finansowe, teraz tutaj pilnujemy każdego grosza. Na pewno 

będziemy chcieli po prostu dokonać tej wymiany. Jest ona już w jakimś stopniu 

wyeksploatowana, natomiast cennym źródłem jest woda i wiemy, że jeszcze jedną studnię 

mamy koło hotelu, którą też chcielibyśmy pomału myślę, jeżeli się uda, też zamontować 

studnię. Być może właśnie tą, która tutaj jest, natomiast tu należałoby postarać się o nową, 

ponieważ jest tutaj jednak mocno eksploatowana ta studnia, szczególnie w okresie letnim jest 

tam bardzo dużo ludzi, a były przerwy w dostawach wody czy jakieś awarie, no to ludzi 

korzystających było tam bardzo, bardzo dużo. Także na pewno gra warta świeczki i serdeczne 

podziękowania dla Rady i dla wszystkich, którzy się przyczynili do tego, żeby się ten plac 

udało się w końcu zrobić. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Ja jeszcze tylko w kwestii takich formalnych rzeczy chciałbym 

przypomnieć radnym, że jutro mamy o 8.30 posiedzenie Komisji Stałych w kwestii już 

pierwszego czytania budżetu na 2023 rok. Jest to wstępne opinie do komisji budżetowej, które 

musimy podjąć i jest to taki ostateczny czas tego, tych komisji. Natomiast jeszcze jest kwestia 

tego, że w tym miesiącu na pewno będziemy musieli mieć taką sesję zamykającą rok, tak pani 

skarbnik? Przepraszam, nie w tym miesiącu, w grudniu, w grudniu. Ja już jakoś tak 

przeskoczyłem na grudzień i myślę, że tak byśmy, bo mam kalendarz przed sobą, tą sesję 

byśmy razem z komisjami zorganizowali dnia 30 grudnia, jest to piątek, w jednym dniu 

komisja i sesja, żeby tego świątecznego czasu tak bardzo nie roz... Tak, ale to 30. To tyle. 

Jeszcze chciałbym tylko podziękować tutaj za ten poczęstunek, który dzisiaj ufundował 

dzisiejszy solenizant, więc myślę, że tu Pani Lidia chciała w tej kwestii zabrać głos. Pan 

burmistrz, bardzo proszę.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, sołtysi i mieszkańcy 

naszej gminy. Chciałbym podziękować za te życzenia, bardzo ładne życzenia o możliwości 

współpracy, budowania gminy wspólnej. Faktycznie nie są to łatwe czasy dla wszystkich 

gmin, tak jak powiedziałem, dla wszystkich samorządów. Nadeszły trudniejsze czasy, były 

czasy, które były lepsze, można powiedzieć dla samorządu, teraz są trudniejsze. Ja mam 

nadzieję wielką, że uda się to zmienić, ponieważ samorządy naprawdę w tej chwili występują 

w różnych związkach z pismami, z apelem, toczą się dyskusje w rządzie, toczą się dyskusje 

również między stroną rządową a samorządową, więc myślę, że jakieś rozwiązanie na pewno 

zostanie wypracowane, ponieważ faktycznie jest w tej chwili, jeżeli chodzi o działalność 

gmin, jest w wielu aspektach utrudniona z powodu braku środków finansowych i myślę, że 

nastąpi jakaś zmiana finansowania naszej gminy, więc współpraca tu jak najbardziej jest 

bardzo ważna i zrozumienie rady, która jest też radą, która rozumie te problemy, bo 

rozmawiamy ostatnio na komisjach i te problemy są zauważalne, czy to oświata, czy to 

właśnie finansowanie różnych inwestycji. Sprawia nam w tej chwili wiele trudności. Budżet, 

który będzie nas czekał i ta praca, o której Pan Przewodniczący powiedział w najbliższych 

tygodniach. Czeka nas też trudna praca. Będziemy musieli tu mocno podyskutować. Jest to 
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naprawdę budżet, na którym długo tutaj z panią Skarbnik, ze służbami finansowymi 

siedzieliśmy i to jest najtrudniejszy budżet z tych ostatnich lat, jaki ja pamiętam, chociaż one 

nie były łatwe z powodu wielu inwestycji, które prowadzimy. Niemniej jednak, ten jest 

trudny właśnie z tego powodu, że zaczyna nam coraz bardziej brakować środków bieżących, a 

wiem, że wiele gmin, samorządów będzie za, będzie występowała z opinią do RIO, z 

budżetem, gdzie te środki się nie finansują, nie bilansują, a więc na minusie. To będą też 

trudne decyzje. Więc ja bardzo serdecznie dziękuję za dzisiejsze życzenia. Tak akurat się 

złożyło, że sesja po raz pierwszy w tylu latach wypadła akurat z mojej imieniny, także bardzo 

serdecznie dziękuję wszystkim osobom, które mi składały. Wszystkim dziękuję oczywiście za 

życzliwość. Sukcesy, które osiągamy, to są wspólne sukcesy wszystkich osób, które są 

zaangażowane w proces rozwoju naszej gminy. Tak radnych, tak sołtysów, jak i również 

mieszkańców, czego mamy przykłady w ostatnich dniach, również kiedy, mówię, udało się 

wykonać inwestycję, wydawałoby się, którą już, można powiedzieć, skazaliśmy na porażkę, 

udało się jednak, ale to, mówię, to dlatego, że wiele osób się zaangażowało. Ja proszę też o 

zrozumienie, jeżeli są jakieś trudności, zawsze możemy te trudności tu wyjaśnić, bo one są. 

Spotykamy je na co dzień, czy to w swoich rodzinach, czy to w swoich domach, również i w 

samorządzie. Staramy się je rozwiązywać na bieżąco, wspólnie z radą, z sołtysami. Dziękuję 

za te wszystkie spotkania, również z sołtysami, które przebiegały w fajnej atmosferze. w 

wielkim zrozumieniu przez mieszkańców, czy przy budowaniu budżetu sołeckiego. To 

serdecznie dziękuję. Dziękuję za dzisiejsze życzenia. No i myślę, że jeżeli chodzi o tą 

współpracę, to na pewno ona będzie na dobrym poziomie. Dziękuję bardzo.  

 

 

8. Zamknięcie obrad. 

 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękujemy bardzo. W takim razie już nie ma więcej chętnych do zabrania głosu. 

Przechodzimy do punktu ósmego. Zamykam 68 sesję Rady Miejskiej. Dziękuję bardzo 

wszystkim za przybycie. 

  


